
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 23. november 2015 stillet følgende 

spørgsmål nr. 125 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.   

 

Spørgsmål nr. 125:  

”Vil ministeren oplyse, hvordan antallet af praktiserende lægers hjemmebesøg 

har udviklet sig de sidste 5 år – hvad er ifølge ministeren årsag til udviklingen?” 

 

 

Svar: 

Jeg har bedt Sundhedsdatastyrelsen lave en opgørelse over antallet af hjemmebesøg 

for årene 2010 – 2014. Nedenfor følger en oversigt over antallet af hjemmebesøg, 

opgjort på henholdsvis landsplan og regionsvis. Jeg har vedhæftet beregningsforud-

sætningerne m.v. for nedenstående opgørelser som et bilag til denne besvarelse. 

 

Tabel 1. Antal hjemmebesøg 2010 – 2014, Danmark 

 

År antal hjemmebe-

søg 

unikke patienter 

2010 426.706 150.754 

2011 441.757 153.589 

2012 443.213 150.975 

2013 435.838 149.689 

2014 415.366 142.314 

Kilde: Sygesikringsregistret, Sundhedsdatastyrelsen 

 

Tabel 2. Antal hjemmesøg 2010 - 2014, regionsvis 

 

  Antal hjemmebesøg, opgjort på regionsniveau 

Region 

Nordjyl-

land 

Region 

Midtjyl-

land 

Region 

Syddan-

mark 

Region 

Hovedsta-

den 

Region 

Sjælland 

2010 53.590 117.420 85.622 113.746 56.328 

2011 54.731 123.731 87.895 117.397 58.003 

2012 54.136 124.601 87.012 119.776 57.688 

2013 53.332 123.976 88.122 114.866 55.542 

2014 49.179 117.733 84.497 109.327 54.630 

Kilde: Sygesikringsregistret, Sundhedsdatastyrelsen 

 

Kriterierne m.v. for hjemmesøg ved en alment praktiserende læge fremgår af de be-

stemmelser i Overenskomst om almen praksis, som regulerer de forskellige former 

for hjemmebesøg, der er hjemlet i overenskomsten. Det beror på en konkret vurde-
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ring i hvert enkelt tilfælde, om disse kriterier m.v. er opfyldt, og der dermed skal fore-

tages et hjemmebesøg. 

 

Jeg finder det selvfølgeligt vigtigt, at lægerne foretager hjemmebesøg i overens-

stemmelse med overenskomstens bestemmelser, når der er behov for det, men jeg 

har ikke mulighed for at vurdere, om det rent faktisk sker i alle de tilfælde, hvor der 

er behov for det. 

 

Jeg skal bemærke, at regeringen er meget optaget af at sikre, at alle borgere har ad-

gang til behandling af høj kvalitet i det nære sundhedsvæsen, herunder ikkemindst i 

almen praksis. Det gælder også for de svageste ældre medborgere og andre borgere, 

som kan være så syge og svækkede, at de ikke har mulighed for at komme i lægens 

klinik. Jeg kan i den forbindelse oplyse, at regeringen har besluttet at nedsætte et ud-

valg, der skal udarbejde en plan for det nære og sammenhængende sundhedsvæsen. 

Spøgsmålet om at sikre behandling af høj kvalitet til bl.a. ovenstående gruppe af bor-

gere, vil naturligt kunne indgå i udvalgets arbejde. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Sophie Løhde      /      Sven Erik Bukholt 

 


